
 
 

                     

 

 

Artikel 44 vragen Provinciale Staten BBB en Partij van Zeeland betreffende 
ontlasting ganzen in en bij water. 

 

11 januari 2024 

Toelichting 
De vele foto’s op social media en welke ons ook worden toegestuurd door 
burgers uit Zeeland betreffende de ganzenpoep die nu op de bevroren sloten 
waarneembaar is zetten ons aan het denken en herinneren ons aan onze artikel 
44 vragen betreffende de NV gebieden (met nutriënten verontreinigde 
gebieden). Daar stelden wij onder andere de vraag of de invloed van ontlasting 
van watervogels op de waterkwaliteit mee werd genomen in het onderzoek van 
de wateren in Zeeland.  

Ook na het lezen van het WUR-onderzoek: de invloed van vogels op de 
ecologische kwaliteit van Ruud Noordhuis en Ralf Verdonschot hebben we als 
BBB en Partij van Zeeland bepaalde vragen die we graag beantwoord zouden 
willen,  in het onderzoek staat te lezen: “Voor het bepalen van realistische 
doelen, lees nutriënten verontreinigde gebieden aanwijzen, voor de 
waterkwaliteit en ecologisch herstel moet bijdrage van de vogels aan de 
nutriëntenbalans van belang zijn. Hier gaat het met name om het beïnvloeden 
van de productiviteit van het water, via de aan-of afvoer en de circulatie van 
nutriënten in samenwerking met het lichtklimaat onder water. Dus ook de vorm 
van de watergangen speelt een rol. Europa stuurt op de kwaliteit van de 
ecologie bij de waterkwaliteit. Daarbij lezen we ook dat ganzenpoep water 
verontreinigd, waarbij een toename van fosfaten en nitraten ( de mest bestaat 
uit circa 2 procent stikstof en 1 procent fosfor, dit komt neer op 22 kg N en 11 
kg P per dag) schadelijk is voor de zwemkwaliteit ( bacteriële verontreiniging en 
blauwalg) wat schadelijk is voor de volksgezondheid.  



Daarom stellen wij de volgende vragen: 

 

1. Wij zien veel onderzoek naar fosfaat afkomstig van ganzen in onze 
wateren, waarom niet van stikstof? Is GS bereid meer onderzoek naar 
ganzenpoep te doen? En zo ja door wie wordt er onderzoek verricht? 

2. Kan eerst het effect van ganzen op waterkwaliteit worden gemeten 
alvorens over te gaan op het aanwijzen van NV gebieden? Gezien het 
bewijs van de foto’s nu dat er door ganzen behoorlijk wat ontlasting op 
de wateren wordt achtergelaten. Kan de beslissing onderbouwd worden 
met verschillende proeflocaties in Zeeland? Graag toelichting hierbij over 
de mogelijkheden.  

3. Is GS bekend met het feit dat als de ganzenpopulatie groot is, zoals in 
Zeeland, er veel nitraat in de bodem komt en deze ook weer uitgespoeld 
wordt? Dit heet eutrofiering, het proces waarbij er meer nutriënten in 
een bepaald milieu terechtkomen dan er voorheen waren. Zo ja, kan GS 
die gegevens delen met PS? 

Zie hiervoor https://nutrinorm.nl/bemesting/stikstof-voor-de-plant-uit-
nitraat/ 

4. Bent u het, gezien het voorgaande, met ons eens dat aansturen op 
inkrimping van de ganzenpopulatie wenselijk is? En graag toelichting. 

 

Hoogachtend namens de Statenfracties van de Partij van Zeeland en de 
BBB.  
 
Marco de Theije         Mascha Boone         Esther Vermue      Bertie Steur  
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Foto’s gekregen van bewoner Veere met toestemming voor 
gebruik gemaakt 11-1-2024 




